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KF § 79  DNR: KF/2008.35 
 
Fastställande av dagordning 
 
Kommunfullmäktiges ordförande Birger Svanström föreslår att punkten 
”Budgetinformation” läggs till på dagordningen som punkt nr 16. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
”Budgetinformation” läggs till på dagordningen som punkt nr 16. 
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KF § 80  DNR: DNR: KF/2008.33 
 
Fråga om sammanträdet blivit i laga ordning kungjort 
 
Meddelas att kallelse till dagens sammanträde skett genom föreskriven annonsering 
i ortens tidningar, anslag på kommunens officiella anslagstavla, annonsering på 
kommunens hemsida samt genom personliga kallelser till samtliga ledamöter. 
Därjämte har även ersättarna erhållit kallelsen för kännedom. 
 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Sammanträdet har blivit i laga ordning kungjort. 
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KF § 81  DNR: KF/2008.34 
 
Allmänhetens frågestund 
 
Madeleine Richter ställer frågan varför inget görs för att åtgärda vandaliseringen av 
Högsby station. Hon har påpekat detta för kommunen vid ett flertal tillfällen men 
inget har hänt. Lampor är sönderslagna. På skylten med ”Högsby Emådalens Pärla” 
står det Högby istället för Högsby. Rutorna på telefonkiosken är sönderslagna och 
det saknas en telefonlur. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl svarar att lamporna och skylten ska 
bytas och att telefonkiosken inte är kommunens ansvar, men att Telia har lovat att ta 
bort den. 
 
Madeleine Richter tackar för svaret. 
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KF § 82  DNR: KU/2005.337 
 
Varuförsörjningsplanen 
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2007-05-02, § 137, att 
varuförsörjningsplanen skulle revideras. Revideringen har pågått under 2007. 
 
På kommunledningsutskottets sammanträde 2007-12-04, § 306, beslutades att ge 
Bertil Eifrém i uppdrag att fortsätta med revideringen av varuförsörjningsplanen. 
Ett nytt förslag är framtaget och presenteras vid dagens sammanträde. 
 

KU § 31 08-03-18  
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Den reviderade varuförsörjningsplanen godkännes. 
_____ 
 
Bertil Eifrem redovisar varuförsörjningsplanen. Planens strategi- och 
målformuleringar har anpassats till kommunens mål och policies. I kapitel 2 finns 
en sammanfattning av analysen som genomförts. Kapitel 1 har kompletterats med 
en karta. Under punkt 4.2. finns tre övergripande mål som ska vara vägledande. I 
handlingsprogrammet finns sju konkreta åtgärder. Bertil Eifrém går igenom de sju 
punkterna.  Två butiker är prioriterade i planen, Fagerhult och Grönskåra. 
 
Det krävs någon ansvarig som ser till att varuförsörjningsplanen uppdateras 
kontinuerligt. 
 
Brigitte Kühne föreslår att man i upphandlingarna för in miljöaspekterna med 
kortare transportsträckor. 
 

KS § 61 08-04-16 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta varuförsörjningsplanen. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att verkställa planens intentioner. 
 
En utvärdering av varuförsörjningsplanen genomförs efter ett år. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta varuförsörjningsplanen. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att verkställa planens intentioner. 
 
En utvärdering av varuförsörjningsplanen genomförs efter ett år. 
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KF § 83 DNR: KU/2007.166 
 
Biblioteksplanen 
 
Ansvarig för biblioteksverksamheten, Anna Lundberg, redovisade utkast till 
biblioteksplan. 
 

KU § 172 07-06-04 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Anna Lundberg får i uppdrag att skicka ut nuvarande utkast till biblioteksplan på 
remiss till berörda instanser. Remissvar skall inkomma senast den 15 september. 
_____ 
 

KU § 253 07-10-03 
Biblioteksansvarige Anna Lundberg har upprättat en sammanfattning över 
inkomna remissvar daterad 2007-09-24 av vilken bland annat framgår att ”en klart 
övervägande majoritet av inkomna remissvar förordar bokbuss i kommunens 
ytterområden enligt alternativ 1 eller 2”. 
 
Önskemål om att planen kortas ned, framförs. Kommunstyrelsens ordförande Ewa 
Engdahl föreslår att biblioteksplanen återremitteras till kultur- och 
fritidsförvaltningen.  
 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Biblioteksansvarig Anna Lundberg får i uppdrag att arbeta fram en förkortad 
version där idéer från remissvaren vävs in i förslaget till biblioteksplan. 
_____ 
 

KU § 313 07-12-04 
Bibliotekarie Anna Lundberg redovisar det reviderade förslaget till biblioteksplan 
daterad 2007-11-23. Planen ska gälla 2007-2010 och därefter revideras. Av 
förslaget framgår bland annat att ett utökat samarbete ska ske med 
skolbiblioteken. På sikt inrättas en heltidstjänst som skol- och studiebibliotekarie. 
Bokbuss hyrs in från Oskarshamns bibliotek vilken ska betjäna Berga, Ruda och 
Långemåla samhällen. Bokbuss hyrs också in från Nybro bibliotek som skall 
betjäna Fågelfors, Fagerhults och Grönskåra samhällen. Kostnad ca 50 000 kr per 
år räknat på 11 månader för varje bokbuss. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Upprättat förslag till biblioteksplan daterad 2007-11-23 godkännes. 
 
Kommunchef Joakim Malmdal får i uppdrag att redovisa finansiering av 
åtgärderna i biblioteksplanen till kommunstyrelsens sammanträde i december 
2007. 
_____ 
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KF § 83 DNR: KU/2007.166 
 

KS § 434 07-12-18 
 
Fritidschef Christina Dahlén har lämnat skriftligt förslag till finansiering av 
biblioteksplanen. I förslaget till biblioteksplanen framgår att kostnaden för 
genomförandet beräknas kosta 115.000 kronor. 
 
I 2008 års budget för biblioteksverksamhet finns inga medel för denna utökning. 
Det skulle dock kunna gå att klara av transporter från huvudbiblioteket till 
ytterområdena, kostnad 15.000 kronor. 
 
Återstår då 100.000 kronor för att finansiera bokbussens turer. För att lösa 
finansieringen måste medel tillsättas i 2008 års budget eller att ärendet tas med i 
2009 års budgetarbete, vilket innebär att den servicen då får vänta till dess. 
 
Folke Karlsson med instämmande av Nedzad Talovic föreslår att på de orter där 
det finns intresse från invånarnas sida att själva hålla biblioteksfilialerna öppna, 
ska de få möjlighet till det. 
 
Brigitte Kühne anser att man ska stödja de ideella krafterna och tror inte att 
100 000 kr räcker för att finansiera bokbuss samt att det är för lite med 1 timmas 
besök per vecka. 
 
Diana Bergeskans är för förslaget om bokbuss och anser att den tillsammans med 
ideella krafter kompletterar varandra och skulle kunna tillgodose invånarnas 
boklåningsbehov på bästa sätt.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ärendet återremitteras till kommunledningsutskottet för framtagande av 
alternativa förslag till omdisponering inom förvaltningens ram. 
_____ 
 
I yttrande 2008-01-15 meddelas att en kostnad på 100.000 kronor per år för 
bokbussturer i ytterområdena inte går att omdisponera inom förvaltningens ram.  
 
Diana Bergeskans (s) föreslår att kostnaderna för bokbussen tas med i 2009 års 
budget. 
 

KU § 17 08-01-16 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Ärendet återremitteras för framtagande av alternativa förslag till omdisponering 
inom förvaltningens ram samt för besked om när man senast måste lämna besked 
om införande av bokbuss 2009. 
_____ 
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KF § 83 DNR: KU/2007.166 
 

KU § 48 08-03-18 
Christina Dahlén och Anna Lundberg har upprättat ett svar daterat 2008-03-06.  
 
Tjänstemännen föreslår ej någon omdisponering av medel för finansiering av 
bokbuss till Högsby kommuns ytterområden. 
 
Det finns inget senaste datum förbeställning av bokbussturer, dock bör det ske 
under augusti månad, innan det aktuella året.  
 
Christina Dahlén och Anna Lundberg föreslår att den reviderade planen antas som 
den är utan bokbussförslag, men att detta tas med i kommande budgetarbete. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Biblioteksplan reviderad 2008-03-06 godkännes. 
 
Frågan om finansiering av bokbuss överlämnas till budgetberedningen för 2009 
_____ 
 

KS § 64 08-04-16 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Biblioteksplan reviderad 2008-03-06 godkännes. 
 
Frågan om finansiering av bokbuss överlämnas till budgetberedningen för 2009 
_____ 
 
Yrkande 
 
Lars-Erik Lindén (m) yrkar att biblioteksplanen kompletteras med att 
biblioteksverksamheten i Fågelfors bedrivs med hjälp av ideella krafter. 
 
Ewa Engdahl(c) informerar om att biblioteksplanen är en ny plan och inte en 
reviderad och ordet reviderad tas bort och yrkar bifall till att godkänna planen. 
 
Birgitta Ryner (fp) yrkar på återremiss av ärendet då planen är rörigt disponerad. 
 
Propositionsordning 
 
Kommunfullmäktiges ordförande Birger Svanström ställer proposition på om 
ärendet ska avgöras idag eller om det ska återremitteras och finner att fullmäktige 
beslutar att återremittera ärendet. 
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KF § 83 DNR: KU/2007.166 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Biblioteksplanen återremitteras för redigering av disposition. 
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KF § 84 DNR: SU/2006.47 
 
Det framtida äldreboendet 
 
Socialchef Stellan Lindeberg redovisar äldreboendegruppens förslag till det 
framtida äldreboendet. 
 
Äldreboendegruppen har bestått av socialutskottets ledamöter samt Kerstin 
Karlström(c), Gunilla Schollin-Borg (mp) och Johanna Klangh-Gustafsson (s). 
 
Mogårdens 40 nuvarande platser ska enligt förslaget utökas till 56 vårdplatser med 
26 platser i demensboende och 30 platser somatiskt boende.Vid Välengården 
föreslås platserna minskas från 30 till 18 och på Kvillgården från 40 platser till 20 
platser. 
Äldreboendegruppens uppfattning är att det särskilda boendet i framtiden alltmer 
kommer att rikta sig till mycket gamla personer med stora vårdbehov.  
 
Krav på särskilda boendet: 
 
- flexibelt 
- boendemiljön blir så hemlik som möjligt 
- värdig och hög vårdkvalitet 
- arbetsmiljön anpassas till att det bedrivs en vård med hög vårdtyngd 
- innehållet i vården 

 
Fastighetsingenjör Jan Torstensson informerade och redovisade skisser på 
ombyggnationer.Det finns ett förslag till lokalprogram där bland annat Mogården 
förändras till ett boende med de kvaliteter som ett boende ska ha. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Informationen läggs till handlingarna. 
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KF § 85 DNR: SU/2006.47 
 

KS § 77 08-04-16 
Omflyttning av investeringsmedel 
 
Förslag framkom om omflyttning av 200 tkr från investeringsobjekt. 
Ombyggnation Kvillgården till projektering äldreboende. 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Omflyttning av investeringsmedel motsvarande 200 tkr görs från Ombyggnation 
Kvillgården till projektering äldreboende. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
 
Omflyttning av investeringsmedel motsvarande 200 tkr görs från Ombyggnation 
Kvillgården till projektering äldreboende. 
_____ 
 
Ajournering 
 
Kommunfullmäktiges sammanträde ajourneras 10 minuter kl 20.30-20.40. 
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KF § 86 DNR: KF/2008.32 
 

KF § 26 08-01-24  
Motion angående upprättande av mångkulturellt bokslut 
 
Sverigedemokraterna, genom Sven-Erik Karlsson och Bernt Limegård, föreslår i 
motion att kommunen årligen ska upprätta mångkulturellt bokslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2008-01-24, § 26 att remittera motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunchef Joakim Malmdal har upprättat ett svar på motionen enligt följande: 
 
 
”Sverigedemokraterna har inkommit med en motion, daterad 2008-01-16, 
angående upprättande av mångkulturellt bokslut. Sverigedemokraterna föreslår att 
kommunen årligen ska upprätta mångkulturellt bokslut där invandring, 
anhöriginvandring och integrationspolitikens konsekvenser för kommunens 
ekonomi och verksamhet belyses. 
 
I motionen definieras inte begreppet invandrare/flyktingar. Till kommunen har 
sedan länge flyttat dels infödda svenskar från andra delar av landet, 
arbetskraftsinvandrare från andra länder, flyktingar från all världens hörn. En del 
av dessa har bott så länge som 50 år och längre i kommunen och har aldrig varit i 
klammeri med rättvisan eller belastat de sociala myndigheterna. Istället har de 
arbetat och betalat skatt som övriga kommuninvånare. För att uppfylla motionens 
intentioner skulle man behöva gå in och undersöka varje enskild kommuninvånare 
och ta reda på var vederbörande kommer ifrån för att sedan kunna bedöma om 
vederbörande utgjort en plus- eller en minuspost i den kommunala budgeten. Det 
är således svårt att skapa en rättvisande helhetsbild, till en rimlig administrativ 
kostnad, av invandringens effekter på ekonomin och den kommunala 
verksamheten. Det föreslås därför att motionen avslås. I kommunens 
årsredovisning samt delårsbokslut redovisas en enklare förvaltningsberättelse över 
kommunens flyktingverksamhet.  
 

KU § 34 08-03-18  
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Motionen avslås med hänvisning till kommunchefens upprättade svarsskrivelse. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 

KS § 62 08-04-16 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Motionen avslås med hänvisning till kommunchefens upprättade svarsskrivelse. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
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KF § 86 DNR: KF/2008.32 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
 
Motionen avslås med hänvisning till kommunchefens upprättade svarsskrivelse. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
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KF § 87 DNR: KF/2007.169 
 

KF § 98 07-05-24  
Motion angående mellanboende 
 
En motion har inlämnats av Johanna KlanghGustafsson (s) och Andreas Furuskog 
(s) angående ”mellanboende”. 
 
Att bo och leva var man vill är en rättighet oavsett ålder. Det är vår skyldighet att 
se till att denna rättighet efterlevs. När vårdkravet blir för stort idag tvingas många 
flytta ifrån sina hem och orten till ett äldreboende som idag uppfattas som en 
”slutstation”. 
 
Därför föreslår socialdemokraterna att en inventering görs av befintliga fastigheter 
i samtliga tätorter som skulle kunna byggas om till ett så kallat ”mellanboende”. 
Ett ”mellanboende” där man erbjuder egna lägenheter, gemensamma lokaler och 
en viss service. Lägenheter som håller hög standard och är handikappanpassade. 
Lägenheter både för par och ensamstående. Detta skulle ge ett rikare liv, större 
gemenskap och ett längre boende på hemorten. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen. 
_____ 
 
Äldreboendegruppen har besvarat motionen 2008-04-10 enligt följande: 
 
Äldreboendegruppen har i samband med sitt pågående arbete om kommunens 
särskilda boende fått för yttrande en motion ifrån socialdemokraterna angående 
mellanboende i kommunen, dvs. ett boende där lägenheter med 
gemensamhetslokaler och en viss service erbjuds. Lägenheterna skall hålla hög 
standard och vara handikappanpassade. Motionsskrivarna vill att en inventering 
görs av befintliga fastigheter i samtliga tätorter vilka skulle kunna byggas om till 
ett så kallat ”mellanboende” 
 
Äldreboendegruppen vill anföra följande: 
Boendegruppen bedömer inte att det finns ett tillräckligt stort behov och intresse 
för denna typ av äldreboendelösningar i kommunens olika tätorter. Kommunens 
fastighetsbestånd är dessutom minimalt utanför Högsby tätort, varför det av den 
anledningen också skulle vara svårt att genomföra motionsskrivarnas idé. Däremot 
är boendegruppen positiv till att de privata hyresvärdarna tar dylika initiativ såsom 
gjorts i Fågelfors, där lägenheter handikappanpassats och kan erbjudas till äldre. 
Boendegruppen anser också att de diskussioner om seniorboende i Högsby tätort 
som nu kommit igång och om ett sådant boende kan förverkligas så skulle detta 
kunna bli ett bra komplement till kommunens särskilda boende och att detta då 
skulle kunna fylla de behov som Högsby för närvarande har av anpassat 
äldreboende. 
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KF § 87 DNR: KF/2007.169 
 
Äldreboendegruppen föreslår därför att motionen ej tillstyrks och att ej göra 
föreslagen inventering. 
 

KS § 71 08-04-16 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Äldreboendegruppens yttrande daterat 2008-04-10 att motionen ej tillstyrks och att 
ej göra föreslagen inventering godkännes som svar på motionen. 
 
Motionen är besvarad. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
 
Äldreboendegruppens yttrande daterat 2008-04-10 att motionen ej tillstyrks och att 
ej göra föreslagen inventering godkännes som svar på motionen. 
 
Motionen är besvarad. 
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KF § 88 DNR: KF/2007.168 
 

KF § 99 07-05-24  
Motion angående framtidens äldreomsorg i Högsby kommun 
 
En motion har inlämnats av Solweig Ekh (s) och Johanna KlanghGustafsson (s) 
angående framtidens äldreomsorg i Högsby kommun. 
 
Anhörigvårdarna skall lyftas fram och ses som en stor resurs i kommunen med 
sina erfarenheter, kunskaper och som samarbetspartner. Därför vill  
 
socialdemokraterna stärka de äldre och anhörigas situation i framtiden genom 
denna motion. 
 
Socialdemokraterna vill 
 
- att det ska finnas en politisk värdegrund för Äldre-Handikappomsorgen och 

anhörigvårdarna i Högby kommun utifrån Socialtjänstlagen. 
- Palliativt vårdteam tillskapas i Högsby kommun i samarbete med landstinget. 
- Att skapa sociala träffpunkter. 
- Växelvårdsplatser för att avlösa anhöriga enstaka dagar akutplats vid ex. 

sjukdom, och vid kortare och längre tid. 
- Avlösarservicen utan biståndsbeslut. 
- Att vid ombyggnad, nybyggnad tänka på att inrätta en äldre-anhörigcentral. 

 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att remittera motionen till kommunstyrelsen. 
_____ 
 
Äldreboendegruppen har besvarat motionen 2008-04-10 enligt följande: 
 
Äldreboendegruppen har fått i uppdrag att yttra sig över socialdemokraternas 
motion om ”Framtidens äldreomsorg i Högsby kommun”. Socialdemokraterna vill 
i motionen utveckla och skapa olika verksamheter som skulle vara till gagn för 
särskilt anhöriga som vårdar närstående. 
 
Äldreboendegruppens kommentarer: 

1. man vill i motionen att det skall tas fram en politisk värdegrund för äldre- och 
handikappomsorgen och anhörigvårdarna med socialtjänstlagen som grundval. 
Boendegruppen anser att den politiska värdegrunden måste de politiska partierna 
själva ta fram och genom överläggningar mejsla fram en gemensam för kommunen 
om en sådan är önskvärd. 

2. Motionärerna vill att ett palliativt vårdteam skapas i kommunen. 
Äldreboendgruppen kan dock konstatera att ett sådant team finns idag med 
riktlinjer och ansvarig sjuksköterska. Samarbete förkommer med landstinget 
genom den s.k. Privo-gruppen. 

3. Motionärerna vill att träffpunkter skapas. Flera sådana finns redan idag med olika 
aktiviteter, men fler skulle behövas.  
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KF § 88 DNR: KF/2007.168 
 

4. I kommunens anhörigprojekt utvecklas kontakter och nätverk hela tiden varför det 
pågår en utveckling i detta hänseende i kommunen. 

5. Man vill i motionen att det skapas växelvårdsplatser. Detta finns dock redan i 
kommunen, men kan naturligtvis utvecklas ytterligare.  

6. Avlösarservice utan biståndsbeslut finns också för anhöriga med 10 timmar per 
månad. Riktlinjer finns framtaget för detta. 

7. Slutligen vill motionärerna inrätta en äldre- och anhörigcentral. Denna fråga håller 
på att få sin belysning i kommunens anhörigprojekt där en särskild kartläggning 
skall tas fram över vilka behov kommunens anhörigvårdare har i form av stöd och 
avlastning. 
 
Äldreboendegruppen anser att motionen med detta är besvarad och att den inte 
behöver föranleda ytterligare åtgärder. 
 

KS § 72 08-04-16 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Äldreboendegruppens yttrande daterat 2008-04-10 godkännes som svar på 
motionen. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
 
Äldreboendegruppens yttrande daterat 2008-04-10 godkännes som svar på 
motionen. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
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KF § 89 DNR: KF/2006.277 
 
Motion angående Högsbydagen 
 
Nu har åter en Högsbydag varit. Många människor har varit ute på gator och torg. 
Man får möta gamla vänner och lära känna nya människor. Socialdemokraterna 
anser i motion daterad 2006-06-13 att detta ska tas vara på i PR-syfte. Använd 
scen, dela ut ungdomsledarstipendiet, miljöstipendiet och kora årets by. Bjud in 
folk som har bott här, ha ett frukostmöte på fredagsmorgonen med kommunen som 
värd. Låt idéerna sprudla.  
 
Denna dag är positiv för vår kommun. Mönsterås satsar på sin bluesfestival, 
Oskarshamn på sin hamnfestival och Hultsfred på sin Hultsfredsfestival, listan på 
kommuner som satsar kan göras lång. Låt Högsby komma med på den. Den här 
dagen är värdefull för många men inte för alla i kommunstyrelsen som varit 
mycket restriktiva och hållit hårt i pengapungen. Socialdemokraterna uppmanar: 
Låt oss ändra på detta till kommande år och ta med detta i den kommande 
budgeten.  
 

KF § 140 07-06-13 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 
 
Fritidschef Christina Dahlén föreslår i yttrande 2007-09-25: 
 
att överlämna de förslag som lämnats i motionen till den grupp/förening som 
arbetar med Högsbydagen. 
 
Vad det gäller utdelande av olika stipendier och utmärkelser är idén bra, men detta 
bör avgöras av politikerna så även hur mycket medel som skall avsättas för detta i 
den kommunala budgeten. 
 
De som arbetar med olika dagar (Högsby, Fågelfors, Ruda, Berga m fl) skulle 
kunna samarbeta för att eventuellt få gemensamma medel från andra håll. 
 
Kommunchefen informerar om hur grannkommunerna är delaktiga i festivaler i 
respektive kommun. Diskussioner förs kring hur Högsbydagarna skall finansieras. 
 

KU§ 255 07-10-03 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom fritidschefens yttrande. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att besvara motionen. 
 
Medel till Högsbydagarna hanteras av budgetberedningen inför budget 2009. 
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KF § 89 DNR: KF/2006.277 
 

KS § 393 07-11-27 
Yrkande 
 
Andreas Furuskog (s) med instämmande av Magnus Gabrielsson(s) och Lars-
Magnus Ek(c) yrkar att utdelning av stipendierna sker i samband med 
kommunfullmäktiges julbord i december och att stipendiaterna även bjuds in till 
Högsbydagen. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl ställer proposition på 
kommunledningsutskottets förslag och Andreas Furuskogs yrkande och finner att 
kommunstyrelsen bifaller kommunledningsutskottets förslag. 
 
Gunilla Schollin-Borg yrkar att första meningen i Kommunledningsutskottets 
förslag tas bort i Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunchefen får i uppdrag att besvara motionen. 
 
Medel till Högsbydagarna hanteras av budgetberedningen inför budget 2009. 
 
Gunilla Schollin-Borgs yrkande bifalles. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens ordförande föreslår att första meningen i kommunstyrelsens 
förslag utgår. 
 

KS § 73 08-04-16 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Medel till Högsbydagarna hanteras av budgetberedningen inför budget 2009. 
 
Gunilla Schollin-Borgs yrkande bifalles. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Medel till Högsbydagarna hanteras av budgetberedningen inför budget 2009. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
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KF § 90 DNR: MA/2008/32 
 KF/2008.160 

MN § 111 08-02-14 
Taxor för 2008 för Myndighetsnämndens verksamhet 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
Miljöinspektör Anna Stjärndahl redovisade förslaget till ny taxebilaga för 
Myndighetsnämndens verksamhet. 
 
Taxebilagan har uppdaterats enligt de ändringar i förordningen (1998:899) om 
miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd som började gälla den 1 januari 2008. 
Ändringarna gäller nya SNI-koder samt indelning av verksamheter i 
tillståndspliktiga respektive icke tillståndspliktiga verksamheter. 
 
Nyheterna är också att timkostnaden höjs från 575 svenska kronor till 600 svenska 
kronor, för de lagar som Myndighetsnämnden har att bevaka. 
 
MYNDIGHETSNÄMNDENS BESLUT 
Myndighetsnämnden beslutar att godkänna förslaget till taxebilaga för 
Myndighetsnämndens verksamhet samt den höjning av timavgiften 
 
att skicka den vidare till Kommunfullmäktige för fastställande. 
_____ 
 

KS § 78 08-04-16 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunfullmäktige fastställer timkostnaden till 600 svenska kronor för de lagar 
som myndighetsnämnden har att bevaka i enlighet med myndighetsnämndens 
beslut 2008-02-14, § 111. 
 
Taxebilagan läggs som bilaga till denna paragraf. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Kommunfullmäktige fastställer timkostnaden till 600 svenska kronor för de lagar 
som myndighetsnämnden har att bevaka i enlighet med myndighetsnämndens 
beslut 2008-02-14, § 111. 
 
Taxebilagan läggs som bilaga till denna paragraf. 
 
Den nya timkostnaden gäller från det att kommunfullmäktiges beslut vunnit laga 
kraft. 
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KF § 91 DNR: KU/2008.83 
 

KU § 52 08-03-18 
Hyra för samlingslokal i Misteln 
 
Fritidschef Christina Dahlén föreslår i skrivelse 2008-03-06 att priset för att hyra 
samlingslokalen i Misteln bestäms till 75:-/ tim. (samma nivå som 
gymnasieskolans aula) Priset gäller för samtliga oavsett om det är kommunal 
verksamhet eller ej. 
 
Bokningar får ej göras av personer under 18 år, lokalen får ej heller hyras för 
privata fester eller liknande. 
 
Varje grupp som hyr skall ha en ansvarig gruppledare som ansvarar för lokalen. 
Gruppledaren är också ansvarig för övriga utrymmen i Misteln då lokalen nyttjas 
under icke ordinarie öppettid. Gruppen kan göras ersättningsskyldig för skada som 
åsamkats lokaler eller material. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Hyresnivån föreslås vara 100 kr/timme. Indexuppräkning sker årligen med 
konsumentprisindex (KPI), bas månad december 2007. 
_____ 
 

KS § 79 08-04-16 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Hyresnivån föreslås vara 100 kr/timme. Indexuppräkning sker årligen med 
konsumentprisindex (KPI), bas månad december 2007. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
 
Hyresnivån föreslås vara 100 kr/timme. Indexuppräkning sker årligen med 
konsumentprisindex (KPI), bas månad december 2007. 
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KF § 92 DNR: KF/2008.78 
 

KU § 53 08-03-18 
Ordförandearvoden samt arvoden för sammanträden 2008 
 
Ordförandearvodena för 2008 föreslås enligt följande: 
 
Kommunstyrelsens ordförande  434 680 kr/år 
Kommunfullmäktiges ordförande    16 340 kr/år 
Kommunstyrelsens vice ordförande    16 340 kr/år 
Socialutskottets ordförande        38 120 kr/år 
Utbildningsutskottets ordförande    16 340 kr/år 
Tekniska utskottets ordförande    16 340 kr/år 
Myndighetsnämndens ordförande    16 340 kr/år 
Revisorernas ordförande     10 890 kr/år 
Valnämndens ordförande       5 450 kr/valår 
Överförmyndarnämndens ordförande      5 450 kr/år 
 
Arvoden för sammanträden: 2005 2006 2007 2008 
1:a timmen ersättning 195 202 207 210 
Övriga timmar    97 100 103          110    
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
De föreslagna ordförandearvodena för 2008 antas och utbetalas enligt ovan. 
_____ 
 

KS § 81 08-04-16 
Kommunstyrelsens förslag 
 
De föreslagna ordförandearvodena för 2008 antas och utbetalas enligt ovan. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
De föreslagna ordförandearvodena samt arvoden för sammanträden för 2008 antas 
och utbetalas enligt ovan. 
 
Arvodena gäller från det att kommunfullmäktiges beslut vunnit laga kraft.  
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KF § 93 DNR: KF/2008.37 
 
Budgetinformation 
 
Kommunchef Joakim Malmdal lämnar en information om budget 2009 samt 
verksamhetsplan 2010-2011. Kommunstyrelsen kommer att lämna förslag på 
reviderade finansiella mål, resultatbudget samt verksamhetsplan för åren 2009 till 
2013, investeringsbudget för åren 2009-2013 samt förslag till utdebitering till 
kommunfullmäktiges sammanträde i juni -08. Förslag till struktur av 
årsbudgethandlingen, mätbara verksamhetsmål samt förslag till taxor och avgifter 
kommer lämnas till kommunfullmäktige för behandling i november 2008. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Informationen godkännes. 
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KF § 94 DNR: KF/2008.135 
 
Interpellation om framtidens regioner, 
 
Solweig Ekh (s) har lämnat en interpellation om framtidens regioner.  
 
Regionsfrågan är just nu högaktuell. Ansvarskommitten har avslutat sitt arbete. En 
avgörande fråga när vi diskuterar nya regioner är hur det medborgerliga inflytandet 
garanteras. Diskussionen om framtidens regioner ligger idag långt ifrån den 
enskilda medborgaren. Trots Ansvarskommittens öppna förhållningssätt under 
utredningen är det enbart en mycket liten del av befolkningen som varit 
involverade i samtalen om framtidens regioner. Ansvarskommitten har heller inte 
initierat någon större och bredare diskussion om hur folkstyret påverkas och hur 
människors inflytande påverkas genom förändringen till nya större regioner. 
 
Det kan finnas en risk att avståndet mellan folkvalda och medborgare ökar om inte 
grundliga demokratiska förberedelser diskuteras och planeras. Utgångspunkten 
måste vara att de eventuella nya regionerna ska leda till att medborgaren får ökat 
inflytande, inte tvärtom. 
 
En ny regionsindelning bör därför bygga på en process där medborgarna görs mer 
delaktiga. 
 
Hur säkerställer vi ett politiskt inflytande från Högsby kommun och Kalmar län i 
en regionombildning? 
 
Hur har kommunstyrelsen diskuterat i frågan och är man politiskt överens i vad 
man vill? Vad framförs för ställningstagande från Högsby kommun i 
regionsförbundet? Ett fortsatt enat Kalmar län eller en ökad regionssamverkan 
med större regioner och färre län. 
 
Vid dagens sammanträde besvarar kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl (c) 
interpellationen. 
 
Aktuell strategisk fråga 
Regionfrågan är en av de strategiska frågor som debatterats mest under det senaste 
året. Efter det att Ansvarskommittén lade fram sitt slutbetänkande februari 2007 
har diskussionerna gått höga och olika kartbilder har ritats över hela vårt land. 
Tyvärr ser det ut som att sydöstra Sverige just nu ligger i bakvattnet även i den här 
frågan. Regeringens företrädare Jan-Åke Björklund har rest landet runt för att 
agera mäklare åt dem som vill bilda regionkommuner och mycket pekar nu på att 
flera områden bestämt sig för att lämna in ansökan till regeringen. Detta gäller 
dock inte Kalmar län. 
 
Medborgerligt inflytande 
En regionkommun är ett demokratiskt organ som leds av direktvalda ledamöter 
precis som ett landsting eller en primärkommun. Ledamöterna röstas fram i 
allmänna val där alla med rösträtt kan delta. 
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KF § 94 DNR: KF/2008.135 
 
Detta kan jämföras med vårt nuvarande Regionförbund i Kalmar län vars 
ledamöter utses av kommunerna. Här har alltså våra invånare ingen möjlighet att 
påverka hur ledningen skall se ut, utan de får finna sig i vilka företrädare som 
respektive kommunfullmäktige utser att föra kommunens talan. Dessutom är det i 
vårt nuvarande system förutbestämt hur många ledamöter som skall komma från 
varje kommun och Högsby har i nuvarande upplägg endast en företrädare medan 
exempelvis Kalmar kommun har ett större antal ledamöter. Här kan invånarna 
alltså inte påverka varesig vem som blir deras företrädare eller hur många personer 
från en viss geografi eller parti etc. som skall väljas. Det politiska inflytande är 
därmed reglerat utifrån ett avtal mellan länets partier. Detta avtal ifrågasätts just nu 
av främst s-styrda kommuner med motivering att inte väljarnas röst slår igenom. 
 
Medborgarens och politikens delaktighet 
I Högsby kommun har frågan om regionkommuner funnits på dagordningen under 
mer än ett års tid. Våren och sommaren 2007 bearbetades Ansvarskommitténs 
utredning och i augusti tog ett enigt kommunfullmäktige beslut om ett remissvar 
som sedan lämnades till finansdepartementet.  
 
Högsby kommun ställer sig positiv till analys och slutsatser i utredningen och 
anser att förslagen skall genomföras utan onödigt dröjsmål.  I svaret framgår att vi 
vill se en anpassning av statliga myndigheters organisation till regionkommunen, 
att frågor skall handläggas så nära människorna som möjligt och att strategiska 
frågor som regional utveckling, infrastruktur och utbildning skall ges en större 
tyngd.  
 
Avslutningsvis pekar vi i remissvaret på att den regionala identiteten är viktig 
vilket ger en fingervisning om att landskapet Småland kan vara en lämplig 
utgångspunkt för diskussionen om vilken geografi som skall gälla. Då det krävs 
ytterligare befolkningsunderlag för att bilda en stark regionkommun så kan vi även 
dra slutsatsen att samarbete måste ske i en eller annan riktning och detta ger då 
svar på din fråga om vi skall fortsätta som län eller bilda en större region. 
 
Invånarna i Högsby kommun har kunnat delta i arbetet dels vid öppet möte i 
kommunhuset den 13 augusti 2007 men också genom att de politiska partierna haft 
frågan i sin hand och i och med detta haft full möjlighet att förankra sig bland 
medborgarna. Till detta kommer information i tidningen Innehåll. 
 
Diskussioner i kommunstyrelsen  
Regionfrågan har varit föremål för diskussion i kommunstyrelsen vid ett flertal 
tillfällen och nu senast i april 2008 då Brigitte Kühne redogjorde för de förslag 
som var aktuella då enligt information från länsnivå. Kommunstyrelsen har inte 
tagit någon form av beslut i frågan om geografi då detta, för en kommun som 
ligger i mitten av länet, i högsta grad är en förhandlingsfråga. Jag tolkar dock 
diskussionerna som att kommunstyrelsen i första hand anser att vi skall försöka 
hålla ihop Kalmar län.  
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Det är i första hand landstingen som innehar initiativet att bilda regionkommuner. 
I de fall där det visar sig att landstingen inte kan hållas samman kommer 
naturligtvis frågan i ett annat läge. Dock har inte Regionförbundet i Kalmar någon 
formell roll i detta, däremot servar de på ett utmärkt sätt med utredningar och 
underlag. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Interpellationen är besvarad. 
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KF § 95 DNR: KF/2008.140 
 
Enkel fråga angående trafiksituationen vid Fröviskolan 
 
Leif Gustavsson (m) efterhör vid kommunfullmäktiges sammanträde 2008-04-24 
om kommunen kan ändra skyltning vid f.d. bussficka vid Fröviskolan längs väg 23 
så att föräldrar kan lämna sina barn där på ett säkert sätt. 
 
Vid dagens sammanträde besvarar kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl (c) 
frågan. 
 
Enligt uppgift från tekniske chefen Peter Siilak planerades en ny trafiklösning i 
samband med att den nya bussfickan byggdes. Detta har dock ej genomförts och 
den nuvarande trafiksituationen är ej tillfredsställande. Tekniske chefen uppger att 
frågan skall lyftas på kommande utskottsmöte och att kontakt med företrädare för 
Vägverket kommer att tas inom kort för att hantera frågan. 
 
Leif Gustavsson förklarar sig nöjd med svaret. 
 
Frågan är därmed besvarad. 
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KF § 96 DNR: KU/2007.254 
 
Avsägelse från politiska uppdrag 
 
Ingemar Bergquist (kd) avsäger sig i skrivelse  samtliga politiska uppdrag med 
omedelbar verkan. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Ingemar Bergquist (kd) befrias från sina uppdrag som ledamot i 
kommunfullmäktige, ledamot i kommunstyrelsen samt ledamot i valberedningen. 
 
Det hemställes att länsstyrelsen genom sammanräkning utser ny ledamot och 
ersättare i kommunfullmäktige.  
 
Valberedningen får i uppdrag att lämna förslag på ny ledamot och ersättare i 
kommunstyrelsen och valberedningen. 
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KF § 97 DNR: KF/2008.41 
 
Medborgarförslag 
 
Inga medborgarförslag lämnades. 



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 30 
Kommunfullmäktige 
 2008-05-29 
 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  

 
KF § 98 DNR: KF/2008.168 
 
Enkel fråga angående Svenskt Näringslivs företagsranking 
 
Solweig Ekh (s) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl (c) och 
frågar hur det kommer sig att kommunen har tappat så många placeringar på. 
Svenskt Näringslivs företagsranking och vem är det som jobbar med 
näringslivsfrågorna i kommunen? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl (c) besvarar frågan. Under 2007 var 
Mittpunkt samt två projekt, Gränslös affärsutveckling och Företagsam Framtid, 
verksamma inom näringslivsverksamheten. Trots detta så tappade kommunen ett 
antal placeringar i företagsrankingen. Ändringen beror till viss del på skolans 
attityd till företagandet. Undersökningen måste tas på största allvar och 
kommunstyrelsens ordförande och kommunchefen har fått i uppdrag att utreda 
orsakerna till att kommunen har tappat sin placering från föregående år.  
 
Frågan är därmed besvarad. 
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KF § 99 DNR: KF/2008.169 
 
Enkel fråga angående f.d. Tombstonefastigheten 
 
Inger Gustavsson (s) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl 
(c) och frågar vad kommunen har för avsikt med inköpet av f.d. 
Tombstonefastigheten . 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl (c) besvarar frågan. Det finns en 
arbetsgrupp som arbetar med planering av hur tomten ska användas. 
 
Inger Gustavsson (s) förklarar sig nöjd med svaret. 
 
Frågan är därmed besvarad. 
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KF § 100 DNR: KF/2008.170 
 
Motion angående hastighetsbegränsning  
 
Jonas Erlandsson (s) skriver i motion, daterad 2008-05-29, att i Högsby centralort 
är det i dag 50 km på alla vägar som leder till och förbi våra förskolor. Detta gör 
att vi utsätter barnen för onödigt stor risk. 
 
Socialdemokraterna i Högsby kommun föreslår därför 
 
att kommunen beslutar att det skall vara 30 km/h förbi våra kommunala förskolor. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
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